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Zápis z 88. jednání Rady ÚJF AV ČR, v. v. i. dne 7.11.2024 
 
Přítomni:  J. Bielčíková, P. Bydžovský, J. Kameník, O. Lebeda, P. Lukáš, A. Macková, 

O. Svoboda, V. Wagner,  

Přítomni on-line: P. Chaloupka    

Omluveni: J. Chýla, P. Cejnar, J. John 

Hosté:  D. Gazda, F. Křížek, J. Mrázek, D. Šebek, J. Štursa, D. Zákoucký, V. Zach,
  
Jednání bylo zahájeno v 9:15 a probíhalo hybridně – prezenčně i on-line přes platformu ZOOM.  

Prezenčně jednání Rady proběhlo v zasedací místnosti ÚJF v Řeži. Jednání Rady řídil předseda 
rady Vladimír Wagner. 

Program: 

1. Schválení programu  
2. Kontrola a schválení posledního zápisu Rady 
3. Proběhlá jednání per-rollam 
4. Aktualizace vnitřního mzdového předpisu ÚJF 
5. Logomanuál a modernizace loga ÚJF 
6. Informace o výběrových řízeních na vedoucí oddělení 
7. Informace o zřízení funkce ombudsmana 
8. Příprava na hodnocení – zasedání mezinárodního poradního sboru 
9. Informace o projektech – IMPAKT3D, STAR, ESA 
10. Informace o blížící se volbě předsedy AV ČR – zasedání 1. sekce 
11. Různé: den otevřených dveří, přípravy na 70. výročí založení ústavu, smluvní výzkum 

Eckert & Ziegler 
 

Ad 1) Schválení programu  

Předseda Rady V. Wagner přednesl program jednání Rady a tento program byl Radou při 
hlasování jednomyslně schválen. 

Závěr: Program byl schválen jednomyslně všemi přítomnými členy. 

 

Ad 2) Kontrola a schválení posledního zápisu Rady 

Předseda Rady V. Wagner informoval členy Rady, že k zápisu z posledního jednání Rady 
neobdržel žádné připomínky a zápis je vyvěšen na webu ÚJF. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 
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Ad 3) Proběhlá jednání per rollam 

Předseda Rady V. Wagner informoval členy Rady jednáních per-rollam konaných od 
posledního zasedání Rady: 

- projednání aktualizace Organizačního řádu ÚJF – schválení finální verze zachovávající 
systém řízení jakosti v ÚJF, 

- projednání návrhu ERC projektu Romana Garby – přepracovaný neúspěšný projekt 
z minulého roku, 

- projednání návrhu projektu podávaného M. Sommerem z oddělení ODZ na TAČR v 
soutěži TREND – cílem projektu je vyvinout uživatelsky přívětivé dozimetrické 
zařízení AdvaDose pro pozemní aplikace, 

- projednání návrhu projektu Inter-Action (LUAUS25) podávaného O. Zahradníčkem 
(ODZ): Bude jedinec počatý ve vesmírů plodný? Projekt řeší efekt radiace a 
simulovaného stavu beztíže na biologii zárodečných buněk. 

Závěr: Rada per rollam projednala a doporučila k podání návrhy všech tří projektů a projednala 
Organizační řád, na zasedání nebyly k realizovaným per rollam jednáním vzneseny žádné 
dotazy ani připomínky. 

 

Ad 4) Aktualizace vnitřního mzdového předpisu 

Ředitel O. Svoboda popsal jednotlivé části návrhu přepracovaného Vnitřního mzdového 
předpisu, jehož základním prvkem je úprava části k zařazování technických a administrativních 
pracovníků. Návrh již reflektuje zvýšení minimální mzdy od 1. 1. 2025, ale realizace 
případného navýšení tarifních mezd bude nejdříve v březnu příštího roku, kdy bude znám 
příspěvek zřizovatele, počet nově získaných grantů a bude položen zárodek ústavního rozpočtu 
pro rok 2025. Ředitel O. Svoboda vyzval zúčastněné, aby aktualizaci prostudovali a zaslali své 
případné připomínky. Následně bude návrh Vnitřního mzdového předpisu projednán per 
rollam. Předpokládané datum účinnosti bude k 1. 1. 2025. 

Závěr: Členové Rady vzali na vědomí přednesené informace. 
 

Ad 5) Logomanuál a modernizace loga  

Ředitel O. Svoboda stručně představil dva návrhy nového loga ÚJF, které vyšly z kreativního 
workshopu s brand designerem Simonem Anfilovem. O. Svoboda poděkoval všem, kteří se 
workshopu aktivně zúčastnili. V následující diskuzi se členové Rady i někteří hosté vyjádřili 
k prezentovaným návrhům, většina přítomných podpořila zachování stávajícího loga a jeho 
mírnou modernizaci – rozšíření a čitelnější písmo, tmavší barva.  

Závěr: Rada se shodla na oslovení odborníka na tvorbu loga pana Simona Anfilova, aby 
vypracoval návrh modernizace stávajícího loga ÚJF. 

 

Ad 6) Informace o výběrových řízeních na vedoucí oddělení  

Zástupkyně ředitele A. Macková informovala o změně vedení Oddělení teoretické fyziky, kde 
byl na základě výběrového řízení k 1. 9. 2024 jmenován vedoucím Ing. Vít Jakubský, Ph.D., 
DSc., a na Oddělení fyziky těžkých iontů, kde byl na základě výběrového řízení k 1. 10. 2024 
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jmenován vedoucím RNDr. Filip Křížek, Ph.D. Na vedoucího Oddělení urychlovačů je vypsané 
výběrové řízení, do něhož se přihlásil jediný kandidát, a 29. 11. 2024 proběhne zasedání 
výběrové komise. Předpokládané datum jmenování do funkce vedoucího Oddělení urychlovačů 
je v případě doporučení výběrovou komisí a schválení ředitelem k 1. 1. 2025. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 

Ad 7) Informace o zřízení funkce ombudsmana   

Ředitel ÚJF O. Svoboda informoval Radu o ustanovení funkce ombudsmana na základě vydané 
Směrnice ÚJF č. 3/2024. Funkce ombudsmanky se ujala k 1. 9. 2024 Ing. Veronika Brychová, 
Ph.D. z Oddělení dozimetrie záření. O. Svoboda rovněž informoval Radu o prvním případu, 
kterým se Etická komise musela na základě externího podnětu zabývat.  

Jana Bielčíková navrhla nominovat na uvolněné místo v Etické komisi vědeckého pracovníka 
– muže, z důvodu genderové vyváženosti komise. Vedení ÚJF souhlasí a zahájí hledání 
vhodného kandidáta. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 

Ad 8) Příprava na hodnocení - zasedání Mezinárodního poradního sboru ÚJF 

Zástupkyně ředitele A. Macková stručně obeznámila Radu s dosavadní přípravou na hodnocení, 
zejména pak s nastavením jednotlivých týmů a časovým harmonogramem. Dále informovala o 
záměru prezentovat podklady pro hodnocení na nadcházejícím zasedání Mezinárodního 
poradního sboru ÚJF. V následující diskuzi byla zmíněna zejména urgentní potřeba 
personálního posílení některých týmů a plán otevřít v příštím roce nejméně sedm nových 
vědeckých pozic. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 
Ad 9) Informace o nových projektech – IMPAKT3D, ESA, STAR  

Zástupkyně ředitele A. Macková informovala Radu o nových projektech: 

− IMPAKT3D – projekt z výzvy OP JAK Mezisektorová spolupráce byl zamítnut 
z důvodu identifikace vyloučené aktivity „experimentální vývoj“. Proti rozhodnutí bylo 
podáno odvolání, které ale bylo v přezkumném řízení na MŠMT jednoznačně 
zamítnuto.  

- Projekt s ESA – studium, zdali primordiální zárodečné buňky dokáží v podmínkách 
mikrogravitace a zvýšené radiace na orbitě Země na mezinárodní vesmírné stanici (ISS) 
vytvořit dostatečně velkou buněčnou populaci, migrovat a obsadit tkáň intermediálního 
mezodermu, z kterého vznikají gonády. Jako modelový organismus bude použit kur, 
respektive jeho vajíčka. Finální verze návrhu projektu bude zaslána Radě k projednání 
per rollam. 
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- Projekt s ESA – vývoj malého přenosného detektoru záření pro posádky kosmických 
lodí vedený I. Ambrožovou z ODZ. Finální verze návrhu projektu bude zaslána Radě 
k projednání per rollam. 

- projekt STAR – výzva OP JAK výzkumné prostředí, cílem projektu je rozvoj HR 
prostředí v ÚJF, zejména pak získání HR award, institucionální bezpečnost a příprava 
na implementaci nařízení NIS2. A. Macková informovala Radu i o plánovaném 
personálním zajištění projektu a návrhu rozpočtu. 

Závěr: Rada vzala na vědomí přednesené návrhy projektů. 

 

Ad 10) Informace o blížící se volbě předsedy AV ČR – setkání 1. sekce 

Ředitel O. Svoboda krátce přednesl Radě závěry setkání sekce I. vědní oblasti. Na společném 
setkání ředitelů a předsedů Rad byli diskutováni jednotliví kandidáti na předsedu Akademie 
věd. Následně byla v tajné volbě vyjádřena podpora jednotlivým kandidátům, jediný kandidát 
prof. RNDr. Radomír Pánek, Ph.D. získal nadpoloviční počet hlasů a byla mu tak 1. sekcí 
vyjádřena podpora pro nadcházející volby. O. Svoboda informoval Radu o plánované návštěvě 
prof. Pánka v ÚJF, a to dne 25. 11. 2024. od 9.30. 

V. Wagner zmínil dalšího kandidáta Ing. Jiřího Pleška, Ph.D.  

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 

Ad 11) Různé 

Vědecký tajemník J. Kameník informoval Radu o konaní tradiční popularizační akce Týden 
Akademie věd a konkrétním zapojení ÚJF i ostatních subjektů v areálu ÚJV do této akce. 
Informoval rovněž o nově zavedené prohlídce krytu civilní ochrany, která proběhne v objektu 
Oddělení dozimetrie záření na Bulovce.  

Vědecký tajemník J. Kameník také informoval o přípravách oslav 70. výročí založení ústavu, 
které proběhnou příští rok na začátku června. Sdělil Radě, že po setkání se zástupci PR 
oddělení ÚJV budeme akci pořádat samostatně, neboť formát zvolený ÚJV není pro ÚJF 
vhodný. Uvedl také informaci o přípravě knihy shrnující zejména posledních 20 let vývoje 
v ÚJF, kterou připravuje spolu s bývalým ředitelem Ing. Jan Dobešem, CSc. Zároveň však ÚJF 
jedná o možnosti spojit oslavy s FJFI ČVUT, která vznikla v úzké souvislosti se vznikem ÚJF 
a má k připomínce výročí podobný přístup jako ÚJF. 

Ředitel O. Svoboda krátce zmínil nově uzavřený dodatek s firmou Eckert & Ziegler 
Radiopharma, který představuje zásadní milník v rozšíření probíhající spolupráce a budoucím 
využití výsledků společného smluvního výzkumu. 

Závěr: Rada vzala na vědomí přednesené informace. 

Jednání Rady bylo ukončeno v 11:15 hodin. 

Zapsala: K. Černá       Ověřil: Vladimír Wagner 
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